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los colegios farmacéuticos fueron una pieza fundamental 
durante el estado de alarma .

Y además, una iniciativa que apoyó esta conselleria y colocó 
y puso un call center para que pudieran todos los pacientes 
llamar para poder ser atendidos en sus domicilios por parte 
de los farmacéuticos. Por tanto, esa colaboración ha existido 
siempre .

Igual que existe la colaboración público-privada. No le voy 
a repetir lo que ya he contestado en la repregunta. Ustedes 
tienen que intentar aclararse de qué es la sanidad privada 
y qué es una concesión, porque creo que tienen alguna 
confusión.

Espero que nos les pase como al Partido Popular, que al final 
confunden todos los intereses, los públicos y los privados, y 
no sabemos al final qué estamos apoyando.

Mire, usted me preguntaba si estamos preparados . Claro 
que estamos preparados. Y yo le voy a decir cómo estamos 
preparados . 

Mire, desde el inicio de la pandemia hemos incrementado el 
personal sanitario en un 16 %. Y hoy, aquí, en esta cámara, 
digo y lo repetiré que no tenemos ni personal médico ni 
enfermeras en las bolsas. Están agotadas.

No hay paro, porque está todo el mundo ahora mismo 
trabajando para la sanidad pública. (Aplaudiments) Eso es lo 
que hemos hecho.

Hemos hecho más de diez mil contratos durante toda 
la pandemia. Ya saben ustedes que 7.500 contratos se 
prorrogan el 30 de noviembre, los contratos COVID se van a 
prorrogar seis meses más .

Los médicos de atención primaria, a partir del viernes, que 
se aprobará por parte del ple del Consell lo que nos solicitó 
el foro de atención primaria, que era que se pudieran abrir 
con personal voluntario para poder llevar a cabo también sus 
agendas por la tarde, también se aprobará con el acuerdo de 
la mesa sectorial de los sindicatos .

Como les digo, hablamos con todos, con todos . Con los 
foros, con los sindicatos, con las sociedades científicos, y 
con todos, estén donde estén .

Hemos conformado un equipo de atención de 1.390 
rastreadores. Ya ha escuchado usted al presidente, ha 
anunciado que vamos a incorporar 260 rastreadores más.

Hemos contado también con el ejército, y en estos 
momentos disponemos de 150 rastreadores del ejército, que 
están ubicados en la provincia de Alicante y en la provincia 
de Valencia, y que hacen el rastreo de todo aquello que le 
traslada salud pública, para el rastreo de todos los contactos 
de un caso estrecho social, en el ámbito social .

Por tanto, se está haciendo un trabajo inmenso, de todos, 
porque hablamos con todos, señoría. Y además, he de 
decirle que hemos seguido invirtiendo, en material y en 
infraestructuras, y que tenemos en el almacén logístico 
de Feria Valencia todo un depósito de material para poder 
atender las necesidades de nuestro personal sanitario .

Claro que nos preocupa, no solo porque, como usted dice, 
si hemos aprendido . Hemos aprendido de todo . Hemos 
aprendido también cómo se puede romper un mercado . 
Hemos aprendido también cómo nos pueden cerrar 
fronteras. Hemos aprendido también y hemos colaborado 
con las empresas valencianas, que han hecho un gran 
esfuerzo.

Y por eso, nosotros no hemos entrado en el acuerdo 
general del ministerio, para que también puedan 
concursar las empresas valencianas y podamos darles y 
compensar el esfuerzo, en un concurso evidentemente 
abierto (aplaudiments) y transparente, con el material que 
necesitamos .

Mire, hemos duplicado la capacidad hospitalaria hasta 
19.000 camas. Hemos aumentado las plazas UCI hasta 
1.200. Hemos comprado 462 respiradores más. Nosotros no 
llegamos nunca a los límites que tuvo Madrid, no llegamos 
nunca .

Las UCI llegaron a estar ocupadas en torno a un 45 %. Y aun 
así, hemos comprado 462 respiradores.

Y cuando quiera, podemos seguir debatiendo, porque ya no 
me queda tiempo.

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gracias, señoría .

(Inoïble per raons tècniques)  . . . al conseller d’Economia 
Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball sobre 
innovació per a la millora de l’aprofitament energètic i l’ús 
d’energies renovables .

Ara .

La senyora Mas Mas:

Gràcies, presidenta .

Bon dia, senyories .

Membres del Consell .

Afortunadament l’emergència climàtica i la preocupació pel 
medi ambient i el futur del nostre planeta comencen a estar 
en el centre de la política mundial. Igual que va començar a 
estar en la política valenciana, amb l’arribada del govern del 
Botànic en l’any 2015.

Enrere queden els temps negacionistes per part de governs 
del Partit Popular, que ni tan sols reconeixien l’existència 
d’aquesta problemàtica.

De fet, la seua aversió per aquesta qüestió va arribar  a tal 
punt que aprovaren mesures com l’impost al sol, en l’any 
2015, que d’alguna manera generaven, a través d’eixa 
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animadversió, mitjançant eixes fonts renovables, fets que 
produiren de fet un desincentiu, tant en l’ús com en la 
producció d’este tipus de tecnologia.

Però deixant a un costat este passat fosc, l’emergència 
climàtica no només s’ha convertit en una prioritat botànica, 
sinó que compta amb el suport consensuat de gran part 
d’esta cambra, a través del pacte de reconstrucció que 
signàrem este estiu en el mes d’agost.

La prioritat per l’adopció de polítiques de sostenibilitat és 
una realitat, i el Botànic, per fortuna, amb una moderada 
experiència en la seua aplicació i alhora també ha aconseguit 
sortejar els obstacles que alguns partits polítics ens posaren 
en la seua execució .

Recordem com de qüestionada ha estat una mesura 
importantíssima, com per exemple la construcció de carrils 
bici en algunes ciutats i la importància que veiem que han 
tingut, sobretot en esta època de pandèmia per a garantir el 
trànsit i la mobilitat .

El canvi de l’eficiència energètica, estic segura que no 
només ha arribat per a quedar-se, sinó per a créixer i per a 
potenciar-se. I és per això que necessitem incentius per a la 
producció i per a l’ús de les energies renovables .

Aquests últims mesos hem vist com també des de les 
instàncies europees han rebut un impuls, en eixos fons de 
reconstrucció europeus, orientats a una guia de l’economia, 
de transformació dels nostres sectors productius cap a la 
sostenibilitat .

I per això, des del Grup Parlamentari Compromís tenim clar i 
entenem que no podria ser d’una altra manera, ja que volem 
millorar el present del nostre planeta i garantir eixe futur.

És per això, conseller, que ens agradaria conéixer quines són 
les polítiques que recentment estan desenvolupant vostés 
en la conselleria . 

També ens agradaria saber de les que vosté ja ha posat en 
marxa en els últims anys, si veu que n’hi ha una evolució 
favorable.

I sobretot, i per últim, voldria que ens concretara quins 
projectes de futur té prevista la conselleria per tal de fiançar 
este camí i ampliar aquesta línia.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta, té la paraula l’honorable 
conseller d’economia. Quan vullga, senyoria.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta .

Gràcies, senyora diputada, per la pregunta .

I, en efecte, context actual, davant l’emergència climàtica, 
com vosté ha dit, i que no posa en dubte ja ningú, com 
també la crisi econòmica derivada de la pandèmia de la 
COVID-19, crec que és evident que hem d’accelerar les 
accions per a facilitar la transició energètica, com una 
oportunitat de desenvolupament sostenible .

Amb dues fites clares: 2030-2050. I la conselleria 
d’economia sostenible i l’Ivace, des de la passada legislatura, 
com vosté també demanda, i a pesar d’un marc normatiu 
estatal desfavorable, com vosté també ha fet palés, hem 
promogut la transició cap a una economia descarbonitzada, 
obrint camí amb determinació i llums llargues .

Així, l’eficiència energètica, el foment de les energies 
renovables i l’autoconsum són els pilars del pla d’energia 
sostenible de la Comunitat Valenciana 2016-2020, que 
constitueix la nostra eina estratègica per a la reorientació de 
la política energètica, junt a l’Estratègia valenciana de canvi 
climàtic i energia 2030, alineada amb els eixos d’actuació de 
la Unió Europea .

En la mateixa línia, i també vosté ha fet menció, tenim 
l’acord social Alcem-nos, que entre les seues línies 
estratègiques està l’impuls d’una transició energètica justa, i 
la descarbonització de l’economia. Pràcticament la totalitat 
de les forces democràtiques d’aquesta sala han donat el seu 
vistiplau.

Puc dir-li que la nostra aposta ferma i decidida per les 
energies renovables i l’eficiència energètica s’evidencia en 
diferents fets i actuacions. I vaig a enumerar-ne algunes.

Ajudes i incentius que intensifiquen el seu ús en tots els 
sectors, recolzant les empreses per reduir els seus costos 
energètics. Mirant el pressupost, 2014, 6,3 milions d’euros; 
2020, 18,1 milions d’euros, és a dir, un 187 % més. 

Facilitant i impulsant la seua implantació a través de la 
simplificació de procediments administratius de concessió i 
la fixació de terminis clars, tenint en aquest cas com a punt 
d’inflexió el recent decret llei d’energies renovables de 7 
d’agost del present any . 

Fomentant també la innovació en aquest sector. Un clar 
exemple és la creació de la càtedra de transició energètica 
amb la Universitat Politècnica de València per a l’impuls dels 
coneixements sobre la viabilitat de la bioenergia com a font 
renovable . 

Amb la reformulació del pla eòlic, amb la finalitat de facilitar 
la reactivació i la implantació sostenible en el nostre territori 
d’aquest tipus d’energia. 

També, amb el suport a la cogeneració per la seua 
contribució a la reducció de costos energètics, millora 
de l’autosuficiència en generació elèctrica i compliment 
d’objectius mediambientals amb ajudes, però ara estem 
acabant el pla d’impuls a la cogeneració Horitzó 2030. 

A més a més, amb les ajudes per a la instal·lació 
d’infraestructures de recàrrega per a vehicles elèctrics, 
fonamentalment de tipus ràpid i semiràpid d’ús públic, que 
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permeta desenvolupar la xarxa de carregadors al llarg del 
nostre territori que es preveu en el pla d’impuls del vehicle 
elèctric i desplegament de la infraestructura de recàrrega 
a la Comunitat Valenciana. Ja hem fet moltes inversions, 
perquè des de 2017 aquests punts estan posant-se per tot 
el nostre territori . 

I, com a novetat, li puc avançar que estem treballant en 
el pla estratègic de comunitats locals d’energia, que es 
traduirà en la democratització de l’energia i en oportunitats 
d’ocupació en l’àmbit local. Sense anar més lluny, al 65% 
set projectes del nostre territori han obtingut les primeres 
ajudes i anem a seguir treballant en aquesta línia perquè 
creem en l’energia distribuïda i de proximitat. Pensem que 
no hem de perdre ni un mínim recurs . 

Com ja li he dit, la transició energètica és un pas necessari 
per tal d’avançar cap a una economia més verda i més 
sostenible. Un compromís de tota la societat, però que des 
del Consell estem impulsant de forma jo diria que molt 
decidida . 

Moltes gràcies . (Aplaudiments) 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria . 

Continuem amb la pregunta número 215, formulada en 
este cas pel diputat David García, en representació del Grup 
Parlamentari Vox Comunidad Valenciana, a la consellera 
de Participació, Transparència, Cooperació i Qualitat 
Democràtica sobre el concepte de transparència. 

El senyor García Gomis: 

Muchas gracias . 

Quiero que se dé por formulada la pregunta, por favor. 
Muchas gracias . 

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria . 

Dóna per formulada la pregunta. Per tant, quan vullga, 
honorable consellera, pot donar resposta a la mateixa . 

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

No vaig a explicar-li el que és per a mi la transparència, sinó 
que vaig a explicar-li el que és la definició de transparència. 

La transparència és la qualitat de ser transparent. És la cosa 
clara, evident, que no presenta cap ambigüitat i que no 
amaga res . 

Si m’ho permet i per curiositat, el que m’agradaria a mi saber 
és què és per a vosté la transparència. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria . 

Per a continuar amb la formulació de la pregunta, té la 
paraula l’il·lustre diputat. Crec que vol fer-ho des de la trona. 

Disculpe, amb les mascaretes és que molt complicat.

Quan vullga. 

El senyor García Gomis: 

En un año y medio ya soy conseller . No me hacen preguntas . 

Muchas gracias, presidenta . 

Señora Rosa Pérez Garijo, es usted el miembro peor 
valorado de este gobierno por la ciudadanía . Enhorabuena . 

Consejera, ¿por qué no la cree nadie cuando habla? ¿Por 
qué al escucharla sabemos que nos está mintiendo? Cuando 
usted habla de transparencia, escuchamos lo que queremos 
escuchar en alguien en quien recae la responsabilidad de la 
transparencia de este Consell. Pero luego… luego viene la 
verdad, que en su discurso dice una cosa y las acciones del 
Consell dicen otras . 

Usted forma parte del gobierno y del partido que lo sujeta, 
con lo cual usted avala a ese gobierno, su gestión y sus 
acciones . Es cómplice . 

Un gobierno que tiene un compromiso con los ciudadanos 
y lo están incumpliendo. Están demostrando que la 
transparencia no va con ustedes y las comisiones de 
investigación, mucho menos. Ni una sola comisión de 
investigación presentada por la oposición ha sido aprobada. 
Todo un ejemplo de transparencia. 

Se equivoca si piensa que basta con subir datos a una web. 
La transparencia es también una filosofía de trabajo, una 
filosofía de gestión, una filosofía de cómo dar ejemplo, de 
que se viene a velar por los intereses de la ciudadanía y no a 
velar por los suyos . (Aplaudiments)

Tiene que ser sobre todo cuando hablamos del dinero 
público, del dinero de todos, ese que sale de los impuestos 
que pagan las familias españolas, que lo están pasando tan 
mal en estos momentos y que ustedes han abandonado. 

La transparencia implica ser claros, concisos, sin dobles 
lecturas y, sobre todo, cumplir esta máxima: el que nada 
debe nada teme . (Aplaudiments) Y ustedes tienen mucho 
miedo, igual porque hay algo que tienen que ocultar y la 
transparencia real les delataría . 

Usted me puede contar que desde su conselleria hacen todo 
lo posible para que la ciudadanía acceda a esos datos, pero 


